

# International Association for China Planning 国际中国规划学会

**NEWSLETTER** 简报

ISSUE NO. 14 December 2019

第14期 2019年12月

序言

# INSIDE ...

内容

Cover Letter

2019 IACP Conference

**Members** 

**Board of Directors** 

2019 ACSP Annual Meeting

Technical Tour

Conferences and Announcements

Membership Drive

2019年会 成员组织 现任理事会 2019美国规划院校学会年会 都江堰技术之旅 会议超告 会员招募

Editors (编辑):Yan Song(宋彦), Lingqian Ivy Hu (胡伶倩), Zhilin Liu (刘志林), Xiang Yan (严翔), ChengHe Guan (关成贺)

## COVER LETTER

## 序言

Dear IACP members and friends,

At the beginning of the magical year of 2020, the International Association for China Planning (IACP) board of directors would like to send our best wishes to you in the New Year!

In 2019, IACP has organized many academic events and made substantial achievements. Between June 14 and June 16, 2019, the 13th IACP Annual Conference was held in Southwest Jiaotong University and it was organized by the School of Architecture and Design. The conference theme was "Sharing cities: Challenges and responses to new urban planning". The event attracted more than 500 scholars from around the world to discuss issues, challenges, and experiences under different contexts for shared cities in China. These scholars presented more than 350 papers within 84 parallel sessions structured into different themes including: development in the context of the "Belt and Road" strategy, planning and construction in western China, Transportation and infrastructure, urban land use, rural revitalization and urbanrural coordination, preservation planning for the historical and cultural heritage, urban governance, ecological environment protection and planning, housing and community development, inclusive urban development, urban informatics and smart cities, regional economic development, urban design, and planning education.

In addition, the 7th International Forum of Urban and Rural Planning Dean/Chair was held in Chengdu with deans and department heads of planning schools discussing the topics of planning education and curriculum in the era of big data and new technologies, and integration of research.

On Oct 25, the IACP annual business meeting was held at the ACSP conference in Greenville, SC. We reported IACP's key activities and achievements and

亲爱的国际中国规划学会的会员和朋友,您好!

在美好的2020年来临之际,国际中国规划学会祝您新年里学业进步,工作顺利,诸事如意!

在2019年,学会组织了丰富多彩的学术活动并取得了丰硕的成果。2019年6月14日至16日,第十三届国际中国城市规划学会(IACP)年会本次规市里规划学会与通大学主办。临时的主题是"共享城市:新城市规划面临地的500多名规划。本次会议聚集了来自世界各篇论式的多名规划。学者和从业者,接收350多篇论组四周,以下主题:"一带一路"战略施,域市出一个时间的发展,中国利力,域市治理,生态环境保护与规划,住房与社市,区域经济发展,城市设计与规划教育。

会议同时还举行了第七届城乡规划院长/系主任国际论坛。各院系带头人讨论了在大数据与新技术的时代,如何调整规划教育与实践的结合、规划学科设置与人才培养、以及规划教 学与研究的结合。

10月25日,国际中国规划学会(IACP)在南卡罗来纳州格林维尔的美国规划院校学会(ACSP)年度会议上主持了年度会议和招待会。会上我们总结了2019年的主要活动并提供了财务报告,介绍了 Karen Polanski 学生奖学金 的筹款工作。我们还介绍了新的董事会,组织结构以及2020年计划开展的活动。重点活动包括由深圳大学于6月20-21日举行的年度会议以及首届由清华大学于2020年6月16日至18日主办的城市研究青年学者学术写作与发表工作坊。

过去的一年里,学会理事会成员继续努力推动中国的规划研究。理事会成员访问了三十多所大学,为各校师生带去最新的研究报告。理事会成员及朋友们持续在国际知名学术杂志中

provided the financial report. We also announced the fundraising efforts for the Karen Polanski student awards. Finally we introduced the new board, the organization structure, and planned activities in 2020. Highlighted activities include the annual conference hosted by Shenzhen University on June 20-21, 2020, and the first Academic Writing Workshop for Junior Urban Scholars, hosted by Tsinghua University on June 16-18, 2020.

In 2019, the IACP board members continued with efforts of promoting planning research in China. The IACP board members have visited and presented at more than thirty universities in China and around the world, sharing the most updated research topics, methods, results and research agenda. The members have also organized special issues in international journals, providing opportunities for Chinese scholars to disseminate their research documenting and evaluating China's urbanization.

Finally and most importantly, we would like to highlight our appreciation for your support. Your active engagement with the IACP is the key to its success.

We look forward to seeing you at the 14th IACP Conference at Shenzhen University in 2020!

Sincerely yours,

Yan Song

Chair, 2017-2019 Board of Directors International Association for China Planning

Professor, University of North Carolina at Chapel Hill

推 出专栏。这些专栏更好的为华人规划学者提供了一个在国际学术舞台上展示研究成果的机会。

最后, 衷心感谢您对我们的一如既往的支持和帮助!

期待2020年与您在深圳大学年会相见,共襄盛举!

此致,

宋彦

主席, 2017-2019国际中国规划学会理事会

教授, 北卡罗莱纳大学教堂山分校城市规划系

### 成员组成

IACP现有会员超过四百人,其中75%为华人,主要包括在美、英、加拿大等地的华人城市规划教授、规划师;在海外留学的规划、地理、建筑等专业的中国学生;以及一批国内的规划教授、规划师。其他成员包括在高等院校、世界银行、政府规划与管理部门,规划事务所、非营利组织等处工作的外国城市规划教授、学者和规划师。



IACP has over 400 members, among them 75% are Chinese, including urban planning professors and practisioners in the United States, the U.K., Canada, and other countries; Chinese students study overseas majoring in planning, geography, and architecture; and urban planning professors and planners in China. Other members also include professors, scholars, and planners working for the World Bank, planning offices of the government, urban management departments, and NGOs.

### 历任主席



胡伶倩 威斯康星州密尔沃基大学 终身教授 2019-2021



宋彦 美国北卡罗来纳大学城市与区域规划系 终身教授 2017-2019



曹新宇 美国明尼苏达大学公共事务学院 终身教授 2015-2017



潘起胜 美国德州南方大学城市规划与环境政策学系 终身教授 2013-2015



陈雪明 美国弗吉尼亚州立联邦大学政治科学系 终身教授 2011-2013



彭仲仁 美国佛罗里达大学城市与区域规划系 终身教授 2009-2011



沈青 美国华盛顿大学城市设计与规划系 终身教授 2007-2009



张庭伟 美国伊利诺斯大学城市规划系 终身教授 2005-2007

## 现任理事会(2019-2021)

Lingqian Hu

Chair of the IACP Board

Chair and Professor, University of Wisconsin-Mil-

waukee

hul@uwm.edu

Hongwei Dong

Conference Committee Chair

Associate Professor, California State University,

Fresno

hdong@csufresno.edu

Junfeng Jiao Treasurer

Associate Professor, University of Texas at Austin

jjiao@austin.utexas.edu

**Yiping Fang** 

Member

Associate Professor, Portland State University

yfang@pdx.edu

Xiaoguang Wang

Award Committee Chair

Associate Professor, Central Michigan University

xiaoguang.wang@cmich.edu

Siqi Zheng

**Fundraising Committee Chair** 

Samuel Tak Lee Associate Professor, MIT

sqzheng@mit.edu

Wenjie Wu

Outreach Committee Chair

Professor, Jinan University

wenjiewu@jnu.edu.cn

Zhilin Liu

Academic Affairs Committee Chair

Associate Professor, Tsinghua University

zhilinliu@mail.tsinghua.edu.cn

Jige Quan

Member

Assistant Professor, Seoul National University

sjquan@snu.ac.kr

ChengHe Guan

Communication Committee Chair

Assistant Professor, NYU Shanghai

chenghe.guan@nyu.edu

Haotian-Zhong

Student Member

Kinder Scholar, Rice University

haotianzhong@gmail.com

Julia Harten

Secretary

Ph.D candidate, University of Southern California

jharten@usc.edu

Xiang Yan

Student Member

Postdoc Associate, University of Florida

xjacobyan@gmail.com

# 13TH IACP CONFERENCE HELD IN CHENGDU 第十三届国际中国规划学会年会(IACP)成功召开

The 13th annual conference of the International Association for China Planning (IACP) was held in Chengdu, China, On June 14-July 16, 2019. It was organized by the IACP and the School of Architecture and Design, Southwest Jiaotong University. The theme of this conference was "Sharing cities: Challenges and responses to new urban planning." Planning shared cities can guide future development, address urban problems, enhance citizen satisfaction and happiness as well as meet the growing demands for high quality of life. This conference invited scholars, planners, and government officials in China and abroad to share their innovative ideas and successful experiences under different contexts for shared cities in China.

The conference brought together more than 500 planning scholars and practitioners from around the world, including Mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Singapore, Australia, the United States (US), Canada, Great Britain, Italy, and Netherlands, etc. Prof. Zhongwei Shen, the secretary of School of Architecture and Design, Southwest Jiaotong University, presided the opening ceremony.

第十三届国际中国规划学会(IACP)年会于2019年6月14日至6月16日在成都成功举办。 会由国际中国规划学会与西南交通大学主办。 本次会议的主题是"共享城市:新城市规划与对策"。 对共享城市规划与研究民质的挑战与对策"。 对共享城市问题,提高品对策制制的城市发展,解决城市问题,提高品内外域高度和幸福感,以及满足不断增长的国内外域, 意度和幸福感,以及满足不断增长了国共享城市 活需求至关重要。本次会议邀请了国共享城市的议题上,分享了来自不同背景下的创新思想和成功经验。

本次会议聚集了来自世界各地的500多名规划学者和从业者,包括中国大陆,香港,台湾,日本,新加坡,澳大利亚,美国,加拿大,英国,意大利和荷兰等。西南交通大学建筑与设计学院书记沈中伟教授主持了开幕式。西南交通大学副校长姚发明教授和IACP主席宋彦教授欢迎所有与会者并分别致开幕词。

本次会议邀请到了世界知名专家为大会作主旨演讲。中国工程院院士同济大学吴志强教授; 华南理工大学孙一民教授;马萨诸塞大学Piper Gaubatz教授;华南理工大学肖大威教授;和伦



IACP Conference Venue 国际中国规划学会年会会场

Prof. Faming Yao, the vice president of Southwest Jiaotong University, and Prof. Yan Song, the IACP chair welcomed all participants to Southwest Jiaotong University and delivered their opening remarks, respectively.

This conference featured world-renowned speakers and international experts, including Professor Zhiqiang Wu, a member of Chinese Academy of Engineering from Tongji University; Professor Yiming Sun, South China University of Technology; Professor Piper Gaubatz, University of Massachusetts; Professor Dawei Xiao, South China University of Technology; and Professor Robin Hickman, University College London. Our invited international experts include Professor Allie Thomas from University of North Carolina at Chapel Hill; Professor Michele Bonino from Polytechnic University of Turin; and Professor Steffen Nijhuis from Delft University of Technology.

The conference had more than 350 papers presented within 84 parallel sessions structured into the following themes: development in the context of the "Belt and Road" strategy, planning and construction in western China, Transportation and infrastructure, urban land use, rural revitalization and urban-rural coordination, preservation planning for the historical and cultural heritage, urban governance, ecological environment protection and planning, housing and community development, inclusive urban development, urban informatics and smart cities, regional economic development, urban design, and planning education.

Five of our six former IACP Chairs attended this conference: Prof. Qing Shen from University of Washington, Prof. Zongren Peng from University of Florida, Prof. Xueming Chen from Virginia Commonwealth University, Prof. Qisheng Pan from Texas Southern University, and Prof. Jason Cao from University of Minnesota. Current IACP Board Members that attended the conference included Profes-

敦大学学院的 Robin Hickman 教授。邀请的国际专家包括来自北卡罗来纳大学教堂山分校的 Allie Thomas 教授;都灵理工大学 Michele Bonino 教授;代尔夫特理工大学的 Steffen Nijhuis 教授。

会议接收350多篇论文分别在84个平行会议中进行了交流,分为以下主题: "一带一路"战略的发展,中国西部的规划和建设,交通与基础设施,城市土地利用,乡村振兴和城乡 协调发展,历史文化遗产保护规划,城市治理,生态环境保护与规划,住房与社区发展,城市发展包容性,城市信息学与智慧城市,区域经济发展,城市设计与规划教育。





sor Yan Son (IACP President) from University of North Carolina at Chapel Hill, Professor Lingqian Hu from University of Wisconsin-Milwaukee; Professor Hongwei Dong from California State University at Fresno; Professor Xiaoguang Wang from Central Michigan State University; Haotian Zhong, PhD candidate from Texas A&M University. 2019-2021 Board Members Prof. Zhilin Liu from Tsinghua University, Jige Quan from Seoul National University, and Wenjie Wu from Jinan University also attended this conference.

The conference organized a series of special sessions: China City Planning Review (English Edition of Urban Planning), executive editor of Tsinghua University, Professor Liu Jian and others organized two sessions on the special issue of the Belt and Road. Professor Wang Lan of Tongji University organized four sessions on healthy cities. Professor Yuan Hong

五位前IACP主席参加了此次会议:华盛顿大学 沈青教授,佛罗里达大学彭仲仁教授,弗吉尼 亚联邦大学陈雪明教授,德克萨斯南方大。 起胜教授,明尼苏达大学的曹新宇教授。 IACP理事会成员:北卡罗来纳大学教堂出分密 的宋彦教授(IACP主席),威斯康星大学和 的宋彦教授(IACP主席),威斯康星大学的 等者,弗雷斯诺加州明光 学的,德州农工大学的博士候选人仲浩天参 授,德州农工大学的博士候选人仲浩天参 会议。下一届IACP理事会成员清华大学到志林 学大武文杰教授也出席了此次会议。

会议组织一系列特邀论坛: China City Planning Review(城市规划英文版)责任编辑清华大学刘健教授等组织一带一路专刊的两个论坛。同济大学王兰教授组织关于健康城市的四个论坛。西南交通大学袁红教授组织地下空间



of Southwest Jiaotong University organized four sessions for underground space planning. Professor Xu Miao from Chongqing University organized a session for informal urban development and inclusive planning. Professor Sun Tieshan from Peking University organized a session on urban spatial structure. Professor Yang Jiawen from Peking University, Professor Cao Xinyu from the University of Minnesota and Professor Hu Yuqian from the University of Wisconsin organized three sessions for TRD planning accessibility special issue.

Dr. Lingqian Hu, the conference chair, and Dr. Xu Cui, associate Dean of SWJU, presided the closing ceremony. Robin Hickman from University College London gave his keynote speech on Transport and Equity. Four awards were announced by Dr. Xiaowang Wang, a member of the IACP award committee. The IACP Best Student Paper Award is awarded each year for the best paper presented at IACP's annual conference by a student from a Chinese university. The 2019 award was won by Ruoyu Chen (Huazhong University of Science and Technology). The Karen R. Polenske Award is named in honor of Professor Karen R. Polenske at Massachusetts Institute of Technology (MIT) in recognition of her contribution towards the education of Chinese planning students. It is awarded annually for 规划四个论坛。重庆大学徐苗教授组织了非正式城市发展和包容性规划论坛。北京大学孙铁山教授组织了城市空间结构论坛。北京大学杨家文教授,明尼苏达大学曹新宇教授和威斯康辛大学胡伶倩教授组织了TRD规划可达性专栏论文的三个论坛。

大会还特别组织了IACP与期刊编辑圆桌会议。 参加会议的期刊包括 CCPR (城市规划英文版) ,《国际城市规划》,《城市规划学刊》,《 上海城市规划》,以及《城乡规划》杂志。

闭幕式由会议主席胡伶倩教授和西南交大崔叙副院长主持。伦敦大学学院的 Robin Hick-man教授发表了关于交通与社会公平的主旨演讲。IACP理事会成员王晓光教授宣布了四个奖





the best paper presented by a student IACP member at the IACP conference. The 2019 Polenske Award recipient was Tianren Yang (University of Cambridge). IACP announced Prof. Meizhi Yan the winner of the IACP Distinguish Service Award in order to acknowledge her tremendous contribution to the internationalization of China planning. The Winner of this year's IACP Rising Scholar Award was Dr. Yi Lu from the City University of Hong Kong. More than ten students and IACP members received IACP travel awards.

After the award ceremony, Prof. Lingqian Hu announced that the 2020 IACP annual conference will be held at Shenzhen University. In the end, Prof. Lingqian Hu announced the successful conclusion of the 2019 annual conference.

项。陈若宇(华中科技大学)赢得了2019年IACP最佳学生论文奖。Karen R. Polenske奖是为了纪念麻省理工学院(MIT)的 Karen R. Polenske教授,以致敬她对中国规划学生教育的贡献。 2019年 Polenske 奖获得者是杨天人(剑桥大学)。颜湄之获得IACP杰出服务奖,以表彰她对中国规划国际学会发展的巨大贡献。来自香港城市大学的陆毅教授获得了学术新星奖。四个奖项分别由宋彦教授颁发给获奖者。超过十名学生和IACP成员获得了IACP旅行资助和住宿资助。

颁奖仪式结束后, 胡伶倩教授宣布, 2020年 IACP年会将在深圳大学举行。最后, 胡伶倩教 授宣布2019年年会圆满结束。

















# 2018 IACP Annual Meeting and Activities at the Greenville ACSP Conference

# 国际中国规划学会(IACP)在美国规划院校学会的年会和活动

The International Association for China Planning (IACP) successfully hosted two events at the annual conference of the Association of Collegiate School of Planning (ACSP) in Greenville, SC.

On October 25, 2019, the IACP hosted the annual business meeting and a reception. More than 100 conference participants attended. During the event, Prof. Yan Song (The University of North Carolina at Chapel Hill), Chair of the IACP 2017-2019, summarized key activities in 2019 and gave the financial report.

Prof. Qing Shen (University of Washington), a former chair of the IACP, announced the fundraising efforts for the Karen Polanski student awards.

Prof. Lingqian Hu (The University of Wisconsin-Milwaukee), chair of the IACP 2019-2021, introduced the new board, the organization structure, and planned activities in 2020. Highlighted activities include the annual conference, 国际中国规划学会(IACP)在南卡罗来纳州格林维尔的美国规划院校学会(ACSP)年度会议上成功举办了两次活动。

国际中国规划学会于2019年10月25日主持了年度会议和招待会。超过100名与会者参加了会议。活动期间,国际中国规划学会 2017-2019主席宋彦教授(北卡罗来纳大学教堂山分校)总结了2019年的主要活动并提供了财务报告。

国际中国规划学会的前任主席沈青教授(华盛顿大学)宣布了 Karen Polanski 学生奖学金的筹款工作。

国际中国规划学会2019-2021主席胡伶倩教授(威斯康星州密尔沃基大学)介绍了新的董事会,组织结构以及2020年计划开展的活动。重点活动包括由深圳大学于6月20-21日举行的年度会议以及首届城市研究青年学者学术写作与发表工作坊,由清华大学于2020年6月16日至18



hosted by Shenzhen University on June 20-21, 2020, and the first Academic Writing Workshop for Junior Urban Scholars, hosted by Tsinghua University on June 16-18, 2020.

On October 26, 2019, the IACP and the Asian Planning Schools Association (APSA) co-hosted a roundtable focusing on Mega-region Development in Asia. Participants include Prof. Jian Liu (Tsinghua University), APSA president 2017-2019, Prof. Weiping Wu (Columbia University), ACSP president 2017-2019, Prof. Ming Zhang (The University of Texas at Austin), Prof. Jiangping Zhou (The University of Hong Kong), Prof. Jige Quan (Seoul National University), and Prof. Xiaochun Yang (Shenzhen University). Lingqian Hu chaired the roundtable session.

日主办。

国际中国规划学会和亚洲规划学校协会(APSA)于2019年10月26日共同主办了一次圆桌会议,重点讨论亚洲大区域发展。与会者包括刘健教授(清华大学),APSA主席2017-2019年,吴卫平教授(哥伦比亚大学),ACSP主席2017-2019年,张明教授(德克萨斯大学奥斯汀分校),周江平教授(香港大学),权纪戈教授(首尔国立大学)和杨晓春教授(深















# Post conference Technical tour - 2019 IACP in Dujiangyan 2019 IACP 都江堰技术之旅

In the summer of 2019, the IACP and the Tongji Institute of Urban Planning & Design co-organized a technical tour of urban planning to Dujiangyan, Sichuan, China after the annual conference in Chengdu. The participants included thirty planning professors and graduate students from universities in the U.S., Hong Kong, and mainland China. The purpose of this trip is to explore urban and rural planning research and practice in Western China.

The tour participants visited several sites in Dujiangyan: the Urban Planning Exhibition Pavilion (Figure 1), a rural ecological demonstration area (Figure 2), an urban renewal project in the old town, and the Dujiangyan Irrigation system (Figure 3). During the visit, Professor Kou Huaiyun from the Tongji University introduced several urban planning projects that the Tongji Institute of Urban Planning & Design completed in Dujiangyan. The tour participants discussed whether and how planning policies could address the urban issues caused by fast urbanization in Western China. They also discussed how urban planning could help to preserve the historical and cultural heritages like the Dujiangyan Irrigation System and integrate them into the fast-evolving urban systems in Western China. The technical tour is a good demonstration of IACP's role in connecting researchers and professionals within and outside China interested in China planning issues.

2019年暑期, 国际中国城市规划学会(IACP) IACP年会协办方同济规划设计院在成 都年会后共同组织了都江堰技术之旅。来自美 国、香港和中国大陆约30名规划教授和研究生 参加了此次技术之旅。此次技术之旅的目的是 深入了解中国西部城市规划的研究和实践。 此次技术之旅包括参观都江堰城市规划展览馆 (图一)、都江堰生态农业示范区(图二)、 都江堰老城更新改造工程以及都江堰水利工程 (图三)。来自同济大学的寇怀云老师为大家 详细讲解了同济院在都江堰市完成的几个规划 项目。同行的老师和同学们深入了解了中国西 部快速城市化中存在的问题和相应的规划政 策,探讨如何在快速城市化过程中保护历史文 化遗产并把它们融入到新的城市体系中去。此 次技术之旅很好地体现国际中国城市规划学会 在连接国内外城市规划学者中的重要作用。







## Conferences and announcements

# 会议通告

#### 2020 IACP Annual Conference and Call for Abstracts

We are now accepting abstracts for the 14th IACP Conference, taking place on June 20-21, 2020 in Shenzhen! Please refer to the conference website for more details or go straight to the call for abstracts.

### NEW: Inaugural Academic Writing Workshop for Junior Urban Scholars

IACP will host the first Academic Writing Workshop for Junior Urban Scholars on June 16-18, 2020, in Beijing, China. Eight editors and associate editors from leading international academic journals will lead the workshop. Further information on eligibility, cost, program details and participating editors is announced in the call for application.

### Workshops and Symposia

- 1. High-Speed Rail and the Environment, June 16-18, 2020, Shijiazhuang Tiedao University, Shijiazhuang, China
- 2. Spatial Planning and Sustainable Development, June 22-24, 2020, Yunnan University, Kunming, China
- 3. Great Bay-area Planning, June 22-24, 2020, Jinan University, Guangzhou, China

### **IACP Sponsored Special Issues**

- 1. High-Speed Rail and the Environment, Transportation Research Part D, by Zhenhua Chen, Anthony Perl, and Xingju Wang
- 2. Transport Analytics for Smart Mobilities, Travel Behaviour and Society, by ChengHe Guan and Lingqian Hu
- 3. Transforming 'space' to 'place' in high density urban areas: what roles can spatial planning play? Socio-Ecological Practice Research, by Forster Ndubisi and Haotian Zhong
- 4. Green Infrastructure and Urban Wellbeing: Towards a New Typology, Urban Forestry & Urban Greening, by Wendy Chen, Wenjie Wu, Zhonghua Gou, and Ye Liu
- 5. Housing Policy in China, Housing Policy Debate, by Zhilin Liu and Lan Deng

### Karen Polenske Award Fundraising

Please consider donating to the Karen R. Polenske Scholarship Fund to support our outstanding students working on China planning issues. Details can be found on the website: http://www.chinaplanning.org/alpha/2019/11/20/karen-r-polenske-scholarship-fundraising/

# MEMBERSHIP DRIVE 会员招募

Start or renew your 2020 IACP membership

The magic number 2020 is around the corner. We invite you to join us in many exciting events in 2020! Active members are eligible for IACP awards, electing board membership, and attending IACP-sponsored receptions at other major academic conferences. This year, IACP members will be given priorities in participating in the Academic Writing Workshop for Junior Urban Scholars.

Please take a moment to check your membership status at http://www.chinaplanning.org/form/membership/status.php. If your IACP membership is not covered for 2020, please start or renew your membership at http://www.chinaplanning.org/alpha/membership/ by Jan. 31st, 2020.